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KOMPLEXNÍ POZEMKOVÁ ÚPRAVA NARÁŽÍ NA TAKŘKA VYHYNULÝ PTAČÍ 

DRUH DROPA VELKÉHO 

Dne 25. 10. 2017 se sešel na obecním 

úřadě ve Vítonicích sbor zástupců k 

prvnímu jednání v rámci řešení 

pozemkových úprav v k. ú. Vítonice u 

Znojma. Sbor pracuje ve složení: za 

obec Josef Střecha, za Spú Ing. 

Vančura, za Agro Stošíkovice Ing. 

Kahoun a za vlastníky pozemků 

Lorenc J., Dubová M., Sobotka M., 

Čapoun M.. Sbor řešil základní  

uspořádání cest a porostů v krajině 

tzv. Plán společných zařízení (PSZ). 

Byla řešena problematika erozí půdy. 

Hlavním problémem je zcela jasně 

stále se zvyšující větrná eroze v celé ploše katastrálního území. Na základě informací vzešlých z tohoto 

jednání zpracoval projektant pozemkových úprav první návrh PSZ, který byl předán k posouzení dotčených 

státních orgánů. 

Negativně se vyjádřil Krajský úřad Jihomoravského kraje, odbor životního prostředí. Ve svém vyjádření 

požadují, aby v lokalitě výskytu národně významného druhu dropa velkého byly v jednotlivých opatřeních 

(převážně k ochraně a tvorbě životního prostředí a protierozní opatření) plánu společných zařízení 

(větrolamy, cesty, biokoridory atd.) zohledněny potřeby tohoto ptačího druhu. Žádoucím opatřením je 

zatravnění orné půdy. Přípustné jsou pouze jednotlivé případně skupinové výsadby převážně ovocných 

stromů, tak aby nevznikla souvislá pohledová bariéra. Z hlediska dropa velkého jsou ohrožením souvislé 

výsadby dřevin. Což laicky znamená žádné větrolamy, nejlépe jen tráva minimálně sečená. 

Na základě tohoto vyjádření bylo svoláno jednání sboru zástupců a ostatních dotčených orgánu do Znojma 

na Spú. Zde jsme si měli vyjasnit postoj krajského úřadu, odboru životního prostředí. 

Jako starosta a vlastník pozemků jsem vystoupil na jednání s tím, že s vyjádřením krajského úřadu zásadně 

nesouhlasím. K mému nesouhlasu se přidal také sbor zástupců, státní pozemkový úřad, ochrana 

zemědělského půdního fondu a další. Dle mého názoru je drop velký v České republice vyhynulý druh. 

Vyskytuje se nejblíž v Rakousku. Jeho návrat do Vítonic je zcela nereálný vzhledem k zatížení lokality silniční 
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dopravou, leteckými cvičeními, neexistenci živočišné výroby s návazností rozlehlých pěstebních ploch 

vojtěšky atd. Okrajový výskyt dropa byl ve Vítonicích zaznamenán mezi šedesátými a sedmdesátými léty 

minulého století. Jistě to byla přímá návaznost na plochy vojtěšky pěstované pro kravín. Před tímto datem 

není dle vyjádření zástupkyně krajského úřadu nikdo schopen říci, zda tu vůbec byl. Já jsem přesvědčen, že 

je to zcela nepravděpodobné. 

Úprava a rozčlenění krajiny by nepochybně prospěly všem živočichům v katastru.  

Jednání budou pokračovat po novém roce. Zatím se situace pro zlepšení životního prostředí v našem 

katastru nevyvíjí dobře. Paradoxně ze strany slepě bránící jeden živočišný druh na úkor všech ostatních 

živočichů a rostlin. 

Věřím, že se v příštím roce posuneme v této záležitosti blíže ke kladnému výsledku pro naši krajinu. 

           -Josef Střecha- 

BIOODPAD 

Během zimy obec pořídí traktorový přívěs -nosič kontejnerů a 

sadu kontejnerů. Kontejnery budou sloužit ke sběru bioodpadů 

a kovů. Od jara budou k dispozici kontejnery na bioodpad na 

více místech v obci. Dále obec koupí štěpkovač na větve. Větve 

můžete od jara vozit na plochu bývalého prasečáku, kde se 

budou štěpkovat. Na nákup těchto strojů a zařízení obec 

obdržela 85 % dotaci z operačního programu životního 

prostředí. 

V souvislosti se sběrem bioodpadů žádám občany, aby do 

kontejnerů vozili jen rostlinné zbytky a žádnou suť a komunální 

odpad. Dělá to obrovské problémy při zpracování rostlinných odpadů. 

Nevhazujte do kontejnerů na trávu žádné větve! Přivezte je na určené místo ke štěpkování. 

Pracovníci obce se nemohou neustále přehrabovat v kontejnerech a větve vybírat! Je to špinavá a 

smradlavá práce! 

 

KOVOVÝ ODPAD 

Kromě sběru drobných kovů do velkých popelnic umístěných na stanovišti kontejnerů na plasty bude na 

větší kovový odpad určen nově traktorový kontejner. Stanoviště kontejneru bude upřesněno. 

PROBLÉMY S TŘÍDĚNÝM ODPADEM 

Při vysypávání posbíraných plechovek z přistavených popelnic se pracovníkům stává pravidelně, že v kovech 

nacházejí ostatní komunální odpad a navíc zbytky potravin.  

Také v kontejnerech na plasty, papír i sklo je mnoho ostatního komunálního odpadu! 

Tento problém je převážně na dolním stanovišti kontejnerů u zastávky autobusů. U kostela je znečištění 

kontejnerů směsným komunálním odpadem minimální. Prosím o dodržování třídění odpadů podle surovin a 

kontejnerů k tomu určených.  

Při takto vysokém znečištění tříděných odpadů je finanční příspěvek za jejich sběr jen minimální!  
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ROZPOČET OBCE NA ROK 2018 

V příjmové části rozpočtu se letošní rok mírně navýšil výnos z DPH a z daní z příjmu fyzických a právnických 

osob. Lze to přičítat k dobru nyní zatím dobře fungující ekonomice v ČR, ale také tolik diskutované a 

nenáviděné EET. Také pro rok 2018 je možno předpokládat mírný nárůst daňových příjmů.  

Ve výdajích musí obec stále splácet úvěr za kanalizaci ve výši necelých 

700 tis. Kč ročně. I přes toto zatížení se podařilo v roce 2017 najít cca 

0.8 mil. Kč na rozvoj obce a jejich služeb (dětské hřiště, chodníky atd.). 

Samozřejmě s využitím dotačních titulů. 

Pro rok 2018 je v návrhu rozpočtu vyčleněno 0,8mil Kč na traktorový nosič 

s kontejnery a štěpkovač, 160 tis. na projektovou přípravu chodníků na 

Prosiměřice, cca 80 tis. na kulturu a podporu spolků a akcí v obci.  

Chystáme také žádosti o dotaci na veřejné osvětlení a zateplení kulturního domu. Tyto dvě akce jsou řádově 

cca za 3mil.Kč. Samozřejmě musíme počkat, jestli budou naše žádosti o dotace úspěšné. 

           -Josef Střecha- 

VOLBY DO PARLAMENTU ČR 

Volebním triumfem hnutí ANO skončily volby do Parlamentu ČR, které proběhly ve dnech 20 a 21. října. Do 
sněmovny se také dostali i zástupci dalších osmi stran. 
Obec Volební účast 61 % = 128 z 210 oprávněných voličů 
 

Strana Počet hlasů 

ANO  49 

KDU – ČSL 22 

SPD  19 

ČSSD 13 

KSČM 10 

Starostové 5 

ODS 3 

Piráti  2 

Realisté  2 

Svobodní 2 

Rozumní 1 

- Martin Smeták- 

 
Antidota-tablety 
Příští rok (přesně 3/2018) vyprší doba použitelnosti antidot k jodové profylaxi 

obyvatelstva při radiační havárii v zóně havarijního plánování Jaderné elektrárny 

Dukovany.  Žádáme občany, aby po novém roce odevzdali na obecním úřadě staré 

tablety a vyzvedli si nové. 
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JAK POKRAČUJE REKONSTRUKCE NAŠÍ KAPLE? 
 
Počátkem měsíce září bylo brigádnicky postaveno v kapli celoplošné lešení na opravu stropu. V říjnu 
pracovníci obce provedli strojní omítačkou nové omítky na již vyschlé zdivo uvnitř kaple. Vyspravení stropu 
spolu s novými štuky všech stěn kaple prováděla zednická skupina pana Heráka z Břečkova. V současné 
době jsou tyto práce ukončeny a po vyschnutí omítek bude proveden nátěr stropu, tak aby mohlo být 
zbouráno lešení a práce uvnitř kaple mohly pokračovat.  
V listopadu položili pracovníci obce betonové žlaby do struhy podél kaple ve spádu, tak aby byla dešťová 
voda odvedena co nejdál od budovy. Kameny byl položen okapový chodník. Pracovníci poté na poslední 
chvíli před novou zimou provedli zabetonování a výstavbu mostku a položení části chodníku přes struhu 
směrem ke kapli. Další venkovní práce byly vzhledem k nástupu zimy ukončeny. Po zimě bude stěna v 
příkopu k vozovce vystavěna kamennou zídkou a dodělán chodník před kaplí.  

- Martin Smeták - 

 

 

BRIGÁDA DĚTÍ A RODIČŮ NA NOVÉM DĚTSKÉM HŘIŠTI 
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RENOVUJEME A BYDLÍME 

 
      č. p. 37 
 

OBECNÍ VÝLET 
Cílem obecního výletu konaného dne 10. června bylo nedaleké městečko Oslavany. 
Dopoledne strávili účastníci v Permoniu – zábavném parku nejen pro děti, který se nachází za městem 
v areálu bývalého dolu KUKLA. 
Zde děti, zařazené podle věkových kategorií, plnily různé úkoly interaktivní hry Magic Permon, se kterými si 
častokrát i rodiče marně lámali hlavy. V areálu plných nevšedních scenérií, kulis a rekvizit až mrazilo 
v zádech. Krev tuhla v žilách (došlo i na slzy) při dokonalé iluzi sjezdu důlním výtahem do spleti temných 
důlních chodeb a šachet, i při překonávání zde připravených překážek a překvapení. Po splnění deseti 
různých úkolů si děti z parku odnesly originální pamětní medaili. 
Adrenalin bylo možno prožít při cestě labyrintem nadzemních bludišť nebo cestou vysoko nad zemí 
v samojistícím lanovém centru. 
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Zajímavý byl pohled po kraji z těžební věže po vyjetí panoramatickým proskleným výtahem do výšky 37 m. 
Po občerstvení ve stínu terasy těžební věže zúčastnění přejeli do města Oslavan, kde navštívili na místním 
zámku hasičské muzeum a muzeum Vlastivědného spolku Rosicko-Oslavanska. 
Většina mužského osazenstva výletu uvítala návštěvu v malém pivovaře města Oslavan, který je taktéž 
v areálu zámku. Zde zakoupený speciální ležák se stal zajímavým suvenýrem. Výletu se zúčastnilo 33 dětí, 
rodičů a spoluobčanů. 

- Martin Smeták-  

 
 
 
 

DEN OTEVŘENÝCH SKLEPŮ 
 

Kolem osmi set hostů se 
vystřídalo na 11. ročníku dne 
otevřených sklepů, který 
proběhl v první den letních 
prázdnin 1. července v areálu 
našich vinných sklepů. 
Proběhl v čase letní výhně a 
sucha a tak největší starostí 
organizátorů bylo 
zabezpečení areálu proti 
možnosti požáru. Zlatavé lány 
obilí totiž letos sklepní uličku 
lemovaly z obou stran, od 
spodu i z vrchu. Taktéž lesní 
porost a terasy nad sklepy 
byly v tento čas totálně 
vysušené. Po trase byly 
rozmístěny hasicí přístroje a u 
občerstvení byl zaparkován 

vlek s nádrží plnou vody pro případ prvního zásahu. Naštěstí celá akce proběhla bez požáru. 
Vinaři otevřeli celkem 16 sklepů. Čtrnáct domácích doplnili dva sklepy propůjčené od majitelů pro hosty, 
vinaře ze Želetic a Miroslavi. Úspěšný byl i stánek AGRA Stošíkovice se vzorky ovocných moštů.  
Organizátoři vyšli vstříc i hostům s ponecháním loňského vstupného 300 korun a vstřícným gestem vůči 
„čestným“ řidičům – vstupným za polovic 150 Kč. Vstupní branou jich prošlo 48.  
Hudební produkce byla rozmanitá. U obecního sklepa hrála cimbálová kapela Denár, u pana Buřiče country 
kapela Tercie, páni harmonikáři u pana Hřiba a ve sklepě vinařů z Miroslavi. 
O dobrou atmosféru pod klenbami se starali sklepy procházející zpívající vinaři z Miroslavských Knínic. Opět 
nechyběla tombola. Její hlavní výhra 50 l bílého vína neputovala daleko, jen do Těšetic. Výhru si odvezla 
slečna Kamila Bezrouková, jenž má v obci příbuzné. 
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Občerstvení našich masařů nazvané U pěti š(prima)řů připravilo cca. 100 kg masa na kotlíku a 50 kg klobásy. 
Vše bylo poměrně brzy snědeno k radosti organizátorů a k nelibosti některých hladových návštěvníků. 
Sklepní strašidlo Faulenc Huhla, který se po sklepech pohyboval v kočáře, vinařům i přítomným rozdával 
nové pamětní mince.  
Dění během dne natáčel štáb televize Prima v čele s reportérem Michalem Janotkou, jehož rodiče v obci 
bydlí. Šot z povedené akce nedlouho poté proběhl v hlavních zprávách na Primě. 
Organizátoři společně s vinaři se na hodnotícím sezení dohodli, že ze společného zisku 11. dne otevřených 
sklepů věnují částku 20 tisíc korun na rekonstrukci naší kaple.  
Během roku pokračovaly další rekonstrukce sklepů. Nové portály z pálených cihel a kamene zdobeny 
zubatou římsou, vyrostly u sklepů č. 10 a 23. 
I dřevěné sochy prošly malou leč výraznou úpravou, při níž část byla znovu dlátem otesána a část zůstala 
tmavá působením povětrnostních podmínek. Tím nejstarší, socha lahve vína a pantáty vinaře, získali nový 
barevný odlesk. 

- Martin Smeták- 

TURNAJ V MALÉ KOPANÉ 

Turnaj v malé kopané pořádaný rodinou pana Čecha dne 15. července, přesunuli organizátoři z 

hřiště totálně vysušeného a spáleného suchem na víceúčelové hřiště. Celkem pět družstev hrálo 

způsobem - každý s každým. Zde se ukázala technika týmů. Dřevěné mantinely byly někdy šestým 

hráčem. Tuto techniku společně s přesnými nahrávkami nejlépe ovládalo družstvo ze sousedních 

Želetic, které po zásluze turnaj vyhrálo. Papírově „domácí“ družstvo Čáp, jenž bylo složeno vesměs 

z hráčů mimo vítonických, vybojovalo 3. místo. 

-Martin Smeták- 

 

 
Rocková zábava se skupinou Kristovy léta proběhla jako předvoj tradiční pouti dne 29. července. 

Do venkovního areálu zavítalo téměř 200 platících. 
Tentokrát již teplá noc s nadměrným pitím piva i kořalek postupem času zostřila atmosféru zábavy. 

Od půlnoci to zde začalo tzv. jiskřit a tekla i krev. „Tak se nám zábava přesunula z tanečního placu 

za plot“ konstatoval jeden z muzikantů, nezávisle spolu s davem účastníků sledující všeobecné dění. 

To když se bitky mezi alkoholem posilněnými účastníky této zábavy přesunuly mimo areál na 

asfaltovou příjezdovou cestu ke kulturnímu domu. Horší však bylo zklamání fanoušků skupiny 

z předvedeného výkonu nového zpěváka skupiny, který se ve zvuku hudební produkce ztrácel a 

jeho výkon byl jednoduše řečeno „slabý“.  

Mája – opracovaný nazdobený strom patří k tradicím pouti, 

stejně tak jako kolotoče nebo zavádění mládeže. Mnohdy se 

pro tento strom jezdí daleko do okolí. Letos se využil pro 

tento účel přerostlý strom v obci. Tímto stromem se stal cca. 

13 m. dlouhý smrk ve dvoře starosty sboru pana M. Slivky 

na č. p. 101. V podvečer 4. srpna proběhla akce podříznutí a 

odvezení tohoto stromu do domu stárka. Složitou situaci 

mezi zdmi domů a dráty el. vedení opět vyřešilo rameno 

stavebního jeřábu p. R. Juráska, které strom po podřezání 

bezpečně přeneslo nad střechou domu č. p. 94 do volného 

prostoru. Poté pohodlně na korbě na silnici připraveného 

nákladního auta do dvoru stárka letošní pouti Michala Tótha na č. p. 37. Zde byl strom mládežníky 

zbaven kůry a přebytečných pater větví. Z těch byl rovněž upleten májový věnec. 

TRADIČNÍ POUŤ 
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V sobotu 5. srpna dopoledne byla mája na korbě obecního 

malotraktoru převezena k tanečnímu placu, kde byla děvčaty 

nazdobena i s věncem barevnými fáborami. Též díky 

myslivcům zkonstruovaným zvedacím mechanismem a 

traktorem, byla mája lehce zvednuta do vodorovné polohy a 

zapuštěna do díry uprostřed tanečního placu. Večer pod 

nazdobenou májou proběhla pouťová zábava pro všechny 

generace. Zábava se skupinou Víkend bavila téměř stovku 

platících. V repertoáru skupiny krom tradičních lidovek zazněly 

i nejnovější písně současnosti precizně odehrané i odzpívané, 

což účastníci velice ocenili a uvítali. Teplou letní noc vystřídalo 

deštivé ráno. 

Vzhledem k rekonstrukci kaple bylo předem domluveno, že 

nedělní mše svatá proběhne pod širým nebem právě na 

tanečním place. Vše bylo tedy nachystáno zde. Nebe bylo 

zatažené, ale nepršelo. A právě v době těsně před začátkem mše začalo hustě pršet. Mše svatá poté 

doslova uplavala pod dešťovým přídělem. Účastníci však byli částečně ukryti pod stany. Do konce 

mše se prudký déšť změnil na mírný deštík. Zavádějící 

mládež poté své zvaní po vsi zahájila nesením střechy 

jednoho ze stanů nad hlavami muzikantů z dechovky 

Dubňanka. Časem déšť ustal docela. Dešťové kapky, 

po kterých jsme volali celé léto, přišly 

v nejnevhodnější čas o pouťové neděli a to úhrnem 

8 mm. Odpolední zavádění pod májou absolvovalo 

celkem 14 párů pod vedením stárkovského páru 

Michala Tótha a Pavlíny Horákové. Nejmladším, 

párem mládků byli Aleš Rada a Michala Valešová. Po 

loňské pauze letos nechyběli „komedianti“, kteří svůj 

zábavný park s dvěma kolotoči, střelnicí i houpačkami 

rozprostřeli nezvykle na hřišti za kulturním domem.  

- Martin Smeták-  
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VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 
Uvítání našich nejmladších spoluobčanů patří k menším, leč důležitým společenským akcím roku. 

Ano, právě v nově narozených dětech je naše budoucnost. Úvod patřil paní učitelce Šabatové a 

jejím svěřencům, dětem ze školky, které vystoupily s pásmem písniček a básniček. Je potěšitelné, 

jak naše starší děti „před nedávnem“ taktéž batolata, v nepravidelných časech od svého přivítání, 

pravidelně vítají své mladší potencionální kamarády. Letos došlo na děti ročníku 16 a 17. 

Uvítáni byli dcera Eva manželů Brzobohatých z č. p. 56, dcera Laura manželů Lehockých z č. p. 38, 

dcera Tereza manželů Smetákových z č. p. 78 a syn Matěj manželů Šabatových z č. p. 28. Rodiče 

pro své děti převzali zlatý řetízek s přívěškem čápa a pamětní list, jako památku na tuto akci. Ta 

proběhla v neděli dne 15. 10. 2017 

- Martin Smeták- 
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Setkání důchodců 
 

Setkání našich nejstarších spoluobčanů proběhlo v kulturním domě dne 10. listopadu za účasti 23 

důchodců v čele s nejstarší občankou paní Helenou Kašparovou. 

Po úvodním společném obědě potěšili přítomné pro změnu ti nejmladší. Trojice vítonických dětí ze 

školky Klárka Jurkovičová, Eliška Smetáková a Šimon Buřič pod vedením paní učitelky Šabatové 

vystoupili s přednesem básniček a zpěvem písniček. V jejich vystoupení nebyla známka studu či 

trémy, právě naopak. Procítěný zpěv i důrazný  přednes a to bez mikrofonu byl hodnocen velice 

kladně. Při závěrečné básni malých umělců, přejících všem hodně zdraví, zalesklo se dojetím 

nejedno oko přítomných. Děti i jejich paní učitelka sklidili za krásné vystoupení veliký potlesk. 

O hudební doprovod se staral pan Roman Brzobohatý. Z kraje jak to tak bývá, se na parket nikomu 

dvakrát nechtělo, ale s přibývajícím časem při obecním vínečku došlo i na tanec i ke společnému 

zpěvu lidových písní. Důchodci se spolu dobře pobavili.  

-Martin Smeták- 
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Mikulášská nadílka 

Obchůzka Mikuláše, anděla a čertů proběhla v tradičním čase 5. prosince. Řinčení řetězů a hlasité řvaní 
čertů se rozléhalo temnou obcí. Všude tam, kam zavítali a kde měli dveře otevřené, děti schoulené kolem 
mámy, s hrdlem sevřeným slibovaly i nemožné. Za báseň nebo písničku pak dostaly od Mikuláše sladkosti. 
Za tu chvilku strachu to přece stálo 
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Rocková zábava 
Členové mysliveckého sdružení již delší čas 
zvažovali uspořádání venkovní rockové zábavy. 
V sobotu 17. června tato zábava skutečně 
proběhla. Rockovou zábavu se skupinou ORYON 
z Hodonic však provázela chladná noc, ve které 
osm desítek návštěvníků krom tance zahřál i 
„svařák“ myslivci vařený.  

 Poslední leč
Za krásného mrazivého rána (- 8 st.) dne 2. 
prosince se do sněhem poprášených polí našeho 
katastru vypravilo cca třicet střelců se psy a honci 
na velký hon tzv. Poslední leče. Hlavně díky 
odchovaným bažantům poté společně slovili 
celkem 117 bažantů a 4 zajíce. 
Tento velký hon mívá své zakončení taneční 
zábavou v kulturním domě. A stejně tomu bylo i 
tentokrát. Večerní zábava se skupinou Urgent 
začala po zasedání Posledního soudu, který řídili 
dva nejstarší členové sdružení pánové Sobotka 
s Kotrncem. Jako třetího si přizvali krále honu. 
Tím se stal pan Chaloupka z Prosiměřic za 
slovených 14 bažantů a 1 zajíce. Společně pak 
soudili střelce za jejich prohřešky spáchané 
během honu. Odsouzení pak museli zaplatit své prohřešky několika kolky (pistole vína). 
Myslivci se na této akci prezentují nejen vynikajícím gulášem, ale také bohatou tombolou. Hlavní cenou 
bylo divoké prase, které jeho vítěz, taktéž myslivec, věnoval do veřejné dražby za vyvolávací cenu 300 
korun. Ta se dražbou navýšila na konečných tisíc. A pak se zpívalo a tančilo až do časných ranních hodin.  

- Martin Smeták- 
 
 

 

Založení vinařského spolku 
 
Dne 22. září proběhla v kulturním domě ustavující členská schůze neziskové organizace „Vítoničtí vinaři“, 
zástupný spolek za účelem založení spolku „Vítoničtí vinaři, z. s.“. Toho večera se zde sešli zájemci o členství 
v této nové organizaci. A to nejen občané co vlastní ve sklepní uličce sklepy, ale i přátelé dobrých vín, kteří 
podporují další rozvoj a aktivně se na něm účastní.  
Úvodní řeč pronesl pan Venhuda, který za vším co do teď bylo, udělal pomyslnou tečku a označil založení 
spolku jako začátek „nové éry“. Poté pověřil pana Hese, který stál ve vedení přípravného výboru a zpracoval 
stanovy spolku dalším vedením schůze. Členstvo, které k tomuto dni čítalo 15 členů, si podle programu 
zvolilo vedení spolku a členy revizní komise. V následných volbách byli po předchozí nominaci zvoleni: 
Předseda: Dominik Hes (trvalým pobytem Těšetice), Místopředseda: Radek Blaško, člen výboru: Pavel 
Venhuda, pokladník: Lucie Brzobohatá, revizní komise: Marie Dubová, Marek Hřib, Miroslav Čapoun st.. 
Na tomto ustavujícím zasedání si členové déle odsouhlasili výši členských příspěvků na rok 2018 ve výši 200 
Kč a logo spolku. Největší a nejnáročnější akce spolku 12. ročník Dne otevřených sklepů v roce 2018 
proběhne dne 7. 7. Jedná se o finančně nejnáročnější akci, kdy založení spolku jen zjednoduší její 
profinancování.  

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ 

VÍTONIČTÍ VINAŘI, z. s. 
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Svatomartinský košt 
Přesně v den svátku svatého Martina 11. listopadu v 11 hodin a 11 minut připili si členové nového 
vinařského spolku mladým vínem letošního ročníku 2017. Tento přípitek spolu s degustací dalších mladých 
vín mohl být uskutečněn hlavně díky tomu, že se jednalo o víkendovou sobotu, tudíž pro většinu členů byl 
volný den.  

-Martin Smeták-  
 

 
 

 
 

Družstvo žen v sezóně 2017 
 

Holky se zúčastnily několika soutěží v průběhu června – srpna v rámci Třebíčské okresní ligy a Jihlavské open 
ligy. V letošní sezóně nebyl plán soutěží striktně daný a nezúčastnily se žádné pravidelné ligy. Jednou ze 
soutěží, kterou si holky nenechaly ujít, jsou sousedské závody v Žeroticích. Za krásného slunečního počasí a 
v pouťovém období zaběhly holky skvělý čas a zaslouženě si odvezly domů vítězný pohár.  

  
Závod hasičské všestrannosti 2017 
Mladí hasiči podzimní sobotu 7. října strávili na poslední soutěži letošního ročníku – Závodu hasičské 
všestrannosti ve Skalici. Měli jsme zástupce ve všech kategoriích mladých hasičů – přípravka, mladší a starší 
mladí hasiči. Nejdříve vyrazili na trať ti nejmenší – dvě hlídky přípravky. Dlouhou a náročnou trať v délce 3 
km zvládli skvěle všechny hlídky vítonických hasičů. Pro některé členy to byla i závodní premiéra, protože 

HASIČI VÍTONICE 
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St. 

pořadí
PÚ 1 PÚ 2

Výsledný 

čas
Pořadí

LP 16,22 14,59

PP 14,50 15,65

LP 17,71 17,71

PP 17,05 16,89

LP 14,85 14,47

PP 14,37 14,28

LP 18,35 20,92

PP 17,24 17,55

LP 16,79 15,84

PP 15,81 15,75

LP 16,25 N

PP 15,19 N

LP N 13,94

PP N 13,56

LP 16,55 18,34

PP 18,66 18,87

LP 30,22 N

PP 26,78 56,76

LP N 24,69

PP N 24,44
9.10. Lukov 24,69

18,66

10.9. Práče 30,22

8.8. Hodonice B

5.6. Výčapy B 16,25

1.7. Stařeč 13,94

7.4. Hodonice A 18,35

4.5. Heraltice 15,84

6.2. Bratčice 17,71

2.3. Výčapy A 14,47

VÝSLEDKOVÁ LISTINA - STARŠÍ kategorie

1. 3.Vítonice 15,65

SDH

St. 

pořadí
PÚ 1 PÚ 2

Výsledný 

čas
Pořadí

LP 31,58 26,02

PP 30,21 28,66

LP 17,59 18,24

PP 16,96 19,80

LP 17,91 19,55

PP 17,50 18,13

LP 17,64 29,46

PP 18,07 29,80

LP 22,23 20,52

PP 20,61 20,21

LP N N

PP N N

LP 19,35 43,39

PP 23,15 37,95

6. Práče N 6.

7. Kobeřice Ohniváci 23,15 5.

4. Vítonice 18,07 3.

5. Výčapy B 20,52 4.

2. Výčapy A 17,59 1.

3. Hodonice 17,91 2.

VÝSLEDKOVÁ LISTINA - MLADŠÍ kategorie

SDH

1. Vítonice - PŘÍPRAVKA 28,66 1.

nováčky v barvách SDH Vítonice jsou holky Ema a Lucie Chaloupkovi. První „braňák“ běžela poprvé i 
Kristýnka Šnáblová, Anežka Vránová a Martin Suchý. Mladší hlídka (viz fotografie) obsadila 5. místo 
v končeném pořadí, když jedinými trestnými body byla střelba ze vzduchovky. Všechny ostatní znalostní 
stanoviště uměli mladí hasiči bez zaváhání. Obdobně skvěle své znalosti předvedla hlídka starších (viz 
fotografie), která obsadila 1. místo v této podzimní disciplíně. Starší hlídce zůstalo na střelbě ze vzduchovky 
pouhých 5 špalíků a na ostatních stanovištích nenasbírali žádné trestné body.  

  
 

2. 9. 2017: Mladí hasiči v Horních Dunajovicích 

V rámci soutěže „O pohár obce Horní Dunajovice“ v ženské a mužské kategorii byla i doplňková soutěž 
mladých hasičů. Vzhledem k tomu, že do další sousedské vesnice jsme zváni už dlouhá léta, letos jsme se 
rozhodli zúčastnit alespoň v kategorii nejmenších mladých hasičů. Atmosféra závodů nakonec zburcovala i 
tatínky mladých hasičů, kteří vytvořili svůj tým a přihlásili se do pivní štafety. V této soutěži tatínci získali 2. 
místo ve složení: Buřič – Lukeš – Šnábl. 

Video s požárním útokem mladých hasičů můžete vidět zde: http://sdhhornidunajovice.cz/o-pohar-obce-horni-
dunajovice-2017/ (na závěr sestřihu v čase 11:39 mladí hasiči z Vítonic). 

 

19. 8. 2017: Noční pohár mladých 
hasičů 

19. srpna 2017 jsme pořádali 12. ročník 
nočního poháru mladých hasičů. Přijelo 6 
družstev mladších a 10 družstev starších. 
Při zahajovacím nástupu poděkoval pan 
Zdeněk Suchý vítonickým mladým hasičům 
a vedoucím za jejich dlouholeté výsledky a 
práci s mládeží a zároveň jako děkovný dar 
předal nový televizor do klubovny. 
DĚKUJEME! 

 

První požární útok odstartovala vítonická přípravka, 
která v prvním pokuse bojovala s těžkými terči. 
V mladší kategorii zvítězilo družstvo Výčap, 2. místo 
Hodonice a 3. místo Vítonice. Ve starší kategorii byl 
boj o nejrychlejší požární útok vyrovnaný v obou 
kolech, ale nakonec krásným časem 13,94 zvítězil tým 

http://sdhhornidunajovice.cz/o-pohar-obce-horni-dunajovice-2017/
http://sdhhornidunajovice.cz/o-pohar-obce-horni-dunajovice-2017/
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Stařeč, 2. místo Výčapy A 14,47 a skvělým výkonem skončila bronzová medaile ve Vítonicích (15,65). 
 

Rádi bychom poděkovali nejenom vítonickým závodníkům, ale i všem rodičům, hasičům a zástupkyním obce 
(paní Horákové a Dubové) za pomoc s přípravami a organizací plynulého průběhu nočního poháru. 
DĚKUJEME. 

    

 
 

Mladí hasiči ve zkratce: 

- V roce 2017 má členská základna mladých hasičů a dorostu celkem 30 dětí.  
- V roce 2018 to bude přesně 40 let, co byl založen oddíl mladých hasičů (1978). 
- Mladí hasiči se zúčastnili soutěže na konci prázdnin v Trstěnicích a v září ve Výrovicích. V Trstěnicích 

se starším nedařilo a s neplatným pokusem odjížděli domů.  

 

Výroční schůze Sboru dobrovolných hasičů Vítonice 
proběhne v sobotu 30. 12. 2017 v 18:00 hodin v kulturním době. 
Zveme všechny členy včetně dětí a mládeže. 
 

 

Silvestr 
také letos bude pro občany k dispozici pro oslavy silvestra kulturní dům od 19:00 
hodin. Občerstvení si zajistí každý sám. Přispívat se bude na hudbu a energie 
 

 
MASOPUST 2018 
Proběhne v naší obci 10. ÚNORA 2018 včetně odpoledního karnevalu pro děti. 
 
 

Tradiční pingpongový turnaj práškové lakovny Blahynka proběhne 6. 1. 
2018 od 08:00 hodin v kulturním domě. Přihlásit se a zaplatit startovné ve výši 100 
Kč je možné v obchodě u paní Blahynkové nejpozději 2. ledna. 
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Svatojánské žehnání vína proběhne ve čtvrtek 28. prosince 2017 od 18:00 v 

Prosiměřicích v kostele. Po požehnání vzorků letošních vín v kostele proběhne 

společná degustace v kulturním domě ve Vítonicích. Vážení spoluobčané a 

přátelé dobrého vína přijměte pozvání od vítonických vinařů na tuto akci. 

Přijďte nás podpořit jak do kostela v Prosiměřicích, tak na posezení do 

kulturního domu ve Vítonicích a s námi ochutnat mladá vína vítonická a dá-li 

Bůh i přespolní. K dobrému pití patří i dobré jídlo. A tak, abyste se nestyděli 

přijít s prázdnou, můžete připravit nějakou tu pochutinu, při které společně 

prožijeme také gastronomický zážitek. 

- vítoničtí vinaři - 

 

 
 

 

Přejeme Vám i všem Vašim blízkým příjemné prožití 

vánočních svátků a v novém roce 2018 pevné zdraví, 

mnoho štěstí a spokojenosti.          Obec Vítonice 
 

 
 
 
 
 

Ve čtvrtek 28. 12. 2017 od 09:00 hodin budou 

provedeny odečty stavů vodoměrů. 

Prosíme o umožnění přístupu k vodoměrům! 

Hlavně přistavte žebříky do šachet! 

Pokud nebudete doma, napište, prosím, stav 

vodoměru na lístek a nechejte ho na dveřích. Stav 

vodoměru je možné také nahlásit pomocí SMS 

zprávy na tel.:724 186 788, kde uvedete jméno, č. 

p. a stav. 

 

Obec Vítonice stále nabízí občanům službu 

posílání hlášení místním rozhlasem formou SMS 

INFO do Vašeho mobilu. Nestane se Vám, že 

hlášení neuslyšíte a budete bez aktuálních 

informací o dění v obci. Službu Vám zavedeme 

po nahlášení mobilního telefonního čísla na 

obecním úřadě nebo kontaktujte starosty na 

tel.:724 186 788. 
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